
Geachte griffier/ geachte statenleden. 
 

Deze mail stuur ik om mijn zorgen met u te delen mbt stikstofplannen die gedeputeerde 
Stolk  
vorige week maandag de 13e heeft geuit, en daaropvolgend de afgezegde bijeenkomst 
van  14 februari.  
Bij de bijeenkomst van maandag toen de boodschap kwam dat alle boeren moeten stoppen 
dichtbij de Nieuwkoopse plassen toen zijn ze onder de vergadering lamgeslagen 
weggelopen. 
Sjaak Voorend is een betrokken Meijenaar, hij is wel blijven zitten en heeft een verslag van 
deze bijeenkomst gemaakt ik vindt het belangrijk dat u hier ook van op de hoogte bent. 
Beste mensen, 
  
Vanmiddag 13 febr. 2023 overleg gehad tussen GS van prov ZH Meindert Stolk en de Meijegrasland-
boeren (MGL) in gemeentehuis Nieuwveen: 
  
Hierbij een verslagje met de punten die mij bij zijn gebleven 
Het is niet volledig maar het is wel de kern denk ik 
  
Een verschrikkelijke boodschap: *alle boeren moeten weg!!* Voor 1 maart wil GS dat besluiten met 
de concrete stelling: er mag in de MGL slechts 0-emissie of vrijwel-0-emissie. 
  
Na veel praten gaf GS Meindert Stolk toe dat er geen veehouderij kan bestaan met vrijwel 0-emissie. 
Alleen Natuurmonumenten kan bijvoorbeeld met 2 koeien per 10 ha vrijwel-0 mol-emissie halen, denk 
ik. En dat is nou net de bedoeling. Op 1 februari kregen we een rapport van de provincie dat het flink 
de goede kant op gaat met de Natuur in Nieuwkoop en vooral met het meest stikstof-gevoelige 
habitat Veenmosrietland. De provincie had geen goede argumenten waarom nu alle boeren weg 
moeten. Als alle boeren weg zijn wordt de KDW van 714 nog steeds niet gehaald. Ook de 
waterkwaliteit is geen argument. Er zijn niet eens uitkomsten van watermonsters besproken en in De 
Pot en naaste gelegen wateren (Schippersgat) is het water enorm vervuild door aalscholvers, ganzen 
enz. Zelfs een 2e defosfaterings-installatie langs de Uitweg lukt het niet om het water schoon te 
krijgen. “Daar ga ik nog scherpere antwoorden op verzinnen”, zei Stolk. Waarom de grens van 
Natura2000 beschouwen? Heeft niets met de werkelijke depositie te maken. Sommige bedrijven 
buiten die grens hebben meer invloed op de natuur dan sommige erin. Duidelijk is dat de provincie 
geen argumenten heeft maar dat dit gebied geheel naar NM moet gaan. Het enige argument was 
Robuust maken van het gebied. Een nietszeggend criterium. De boeren zijn zeer teleurgesteld en zijn 
woedend. Er wordt in dit gebied redelijk extensief geboerd, en altijd met respect voor de omgeving en 
natuur. 
  
Waarom voor 1 maart?? Dit heeft niets met de Piekbelasters te maken. Die zijn pas in april bekend en 
hebben hun eigen landelijke traject. 
Het is duidelijk dat dit boerenland waar extensief geboerd wordt naar NM moet. 
  
Waarom niet wachten op uitkomst van de KDW-discussie eind 2023??  Waarschijnlijk wordt dat 
instrument niet meer beslissend maar wordt het slechts een van de indicatoren. De staat van de 
natuur (in Nieuwkoop gaat het flink vooruit) wordt waarschijnlijk het meest bepalend. Trouwens, de 
maatschappij komt erachter dat met het KDW-instrument niet meer te werken valt. Daarom beste 
heer Stolk, wacht eerst deze uitkomst af!! Voordat er onomkeerbare beslissingen worden genomen. 
Als de boeren weg zijn komen ze niet meer terug. Gaat de natuur erop vooruit als de MGL-boeren weg 



zijn? Zal zeer weinig uitmaken. De ecoloog en Beheerplanschrijver van dit gebied zegt zelf: met het 
juiste Beheer en een goede waterkwaliteit kan er een veel hogere depositie worden toegelaten. 
  
Op de vraag of er dan ook een volledige schadeloosstelling komt, wil Stolk alleen maar zeggen “een 
fatsoenlijke regeling” 
  
Worden ze uitgespeeld tegen andere boeren net buiten de Natura-2000-grens? Met in gedachte, 
“Och het zijn maar een paar boeren”? 
  
Boeren snappen niet dat er in 2013 een Akkoord is gesloten tussen de prov en de MGL-boeren, met 
nieuwe moerassen en Blauwgrasland in de MGL. 
Wat later nog weer is uitgebreid waar de boeren het niet mee eens waren. Maar ze konden wel 
blijven boeren. En nu ineens allemaal weg. 
  
De agrarische activiteit in de MGL valt in het Beheerplan onder bestaand gebruik, wat is opgenomen 
in het huidige Beheerplan. 
Waarom kan dat opeens niet meer? Waarom nu dan alle agrarische activiteit eruit? Valt het opeens 
niet meer onder Bestaand Gebruik? Waarom zijn de MGL-boeren nu vogelvrij. ??? 
  
Ik heb dat een paar keer nadrukkelijk tegen Stolk gezegd, dat de provincies en ook ZH gewoon een 
eigen afweging en besluiten kunnen maken in dit proces. Wij hebben ze gekozen en net als de 
gemeenten hebben ze een eigen verantwoordelijkheid. Kijk naar Friesland, Overijssel enz. Die zijn het 
niet eens met het Rijksbeleid. En komen daar voor uit, luisterend naar de betrokkenen. En Zuid-
Holland, die wacht niet op het Rijk maar loopt daar zelfs op vooruit! Wat bezielt ZH, nota bene onder 
verantwoording van een CDA’er. Er was geen antwoord op de vraag waarom dit exact nu zo moet. 
  
Boeren liepen weg tijdens het overleg. Deze boodschap konden ze niet meer verdragen. 
  
En innovatie? Dat kan, staan we voor open, maar niet in de Meijegraslanden. (aldus Stolk) 
  
Het trappetje van Remkes wordt dus hier in het geheel niet gevolgd. Dat is eerst zijn er mogelijkheden 
tot  1. innoveren, daarna 2. extensiveren, daarna 3. verplaatsen en als laatste mogelijkheid 
eventueel 4. Stoppen (=uitkopen). Hier wordt meteen gezegd er is geen plaats meer voor jullie, als 
boeren. Waar is de menselijke maat? 
  
Gerben Koot kwam met het voorstel om een reductie van 70% inclusief een volledige 
schadeloosstelling in plaats van 0-emissie. Uiteindelijk wilde Meindert Stolk dat intern bespreken en 
zal er bij een eventuele mogelijkheid van 70%, een 2e bijeenkomst met de MGL-boeren worden 
gehouden, voordat het definitieve GS-besluit wordt genomen. 
  
  
Met vriendelijke groet, 
  

 
 

 

Vorig jaar op 14 februari bij het bezoek van minister van der Wal en gedeputeerde Stolk en Baljeu 
van Zuid-Holland en gedeputeerde Sterk van Utrecht aan onze polder. Bij dit bezoek heb ik aan allen 
een valentijnsbrief gegeven om mijn kijk op boeren en de toekomst mee te geven. 



Door de ontstane situatie nav maandag en dinsdag heb ik een mail gestuurd naar de beide 
provincies;(mevrouw Lutz heeft namens alle gedeputeerde gereageerd).  
 

Geachte  
 
een jaar geleden op 14 februari heb ik een valentijnsbrief gegeven aan minister v/d Wal 
gedeputeerde Baljeu en Stolk van Zuid-Holland en gedeputeerde Sterk van Utrecht. 
Van de minister heb ik nooit antwoord gehad. U heeft als woordvoerder gereageerd namens 
de gedeputeerden.  
We zijn nu een jaar verder en er is heel veel gebeurt maar nog niets is er goed gegaan met 
afgelopen maandag de 13e als heel triest dieptepunt.  
Ook 10 juni was een dieptepunt toen minister v/d Wal haar stikstofplannen over de 
agrarische sector uitstorte. Dat heeft tot zoveel woede geleid dat boeren maatschappij 
ontwrichtende acties ondernamen uit wanhoop. De heer Remkes is gevraagd om uit deze 
situatie van woede en wantrouwen te komen. Hij heeft de overheid daarbij heel duidelijk 
gemaakt dat haar handelswijze debet is van de escalatie. Uit niets blijkt dat de gedeputeerde 
van provincie Zuid-Holland en Utrecht iets hebben begrepen van de indringende boodschap 
van de heer Remkes. Zo ga je niet om met mensen en met hun levenswerk, terwijl boeren 
heel graag meewerken om de doelen mbt milieu en natuur te halen, vele doelen zijn al 
gehaald zoals ik ook al in mijn valentijnsbrief schreef. Deze doelen wil iedere boer maar wel 
met toekomst. En niet zoals de gedeputeerde maandag deed; ‘boeren als provincie gaan we 
jullie boerderij, jullie levenswerk dus jullie leven beëindigen’. De reden is stikstof maar 
eigenlijk is het een smoes want met het meest stikstofgevoelige veenmosrietland (kdw 714 
mol) gaat het goed. Van zoveel onrecht wordt ik boos,verdrietig en somber. En daarmee 
verdwijnt het laatste sprankje bereidheid om mee te doen in gebiedsprocessen die jullie voor 
ogen hebben. Bij mij overheerst het gevoel van; bijt jullie tanden maar stuk op het door jullie 
zelf gecreëerde probleem , deze patstelling zal leiden tot een heel langdurige, moeizame 
strijd met alleen maar verliezers. In mijn valentijnsbrief heb ik mijn goede wil al getoond om 
in de praktijk te werken aan een duurzame agrarische bedrijfsvoering. 
Op die weg hoop ik nog eens de overheid aan mijn zijde te vinden, maar dat zal met deze 
huidige overheid zowel minister v/d Wal als de gedeputeerden niet gaan. Een heel trieste 
conclusie. 
Met deze mail hoop ik dat de gedeputeerden en de verantwoordelijke ambtenaren beseffen 
wat zij mensen aandoen…………… 
 
Dank voor het lezen, 

 
 
Hiervan wilde ik u en de staten van Utrecht , op de hoogte brengen zodat u weet wat er leeft 
en speelt onder boeren. 
 
Met vriendelijke groet  

 
 




